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ACTA DE  LA SEGONA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL PARC DE SANT MARTI I ENTORN 

Dia i hora: 27 de maig de 2025 a les 18.00 h 
Lloc: Centre cívic Sant Martí, c. de la Selva de Mar, 215 
 
Assistència a la reunió 
 
Han assistit a la sessió un total de 7 persones entre veïnat i representants d’entitats.  

- AVV Sant Martí de Provençals 
- AVV Provençals de la Verneda 
- AVV Verneda Alta 
- Comissió del Parc de Joan Martí 
- Associació Gossos Sant Martí de Provençals 
- Grup Parroquial Sant Martí de Provençals 

 Assistència total: 7 persones 

4  Dones 
3  Homes 
 
Per part de l’Ajuntament de Barcelona (3): 

- Josep Garcia, gerent del Districte de Sant Martí 
- Anna Sánchez, tècnica del Departament de Participació  
- Elisenda Vallès, Cooperativa Espai Coneix, encarregada de redactar l'acta 

 
En les pàgines que segueixen, en compliment de la normativa vigent en matèria de protecció de 

dades, les intervencions de la ciutadania s'anonimitzen, indicant les inicials del nom i cognoms de les 

persones que han intervingut. 

Ordre del dia: 

1. Objectius dels procés participatiu i àmbit 
2. Balanç del procés participatiu a dia d’avui 
3. Properes passes 
4. Torn obert de paraules 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Objectius dels procés participatiu i àmbit 

La sessió comença amb la intervenció d'Anna Sánchez, que recorda els objectius del procés 
participatiu. Per una banda, en un primer moment es tracta de difondre a entitats i veïnats el 
projecte del Parc de Sant Martí, la feina feta en els darrers anys amb les entitats veïnals i continuar 
recollint aportacions de l’àrea d’activitats del parc per incorporar la visió de la ciutadania en el 
projecte. Per altra banda, en un segon moment, una vegada tancada la zona delimitada del parc, es 
tractarà de definir com ha de ser la segona i tercera anella. Es comparteix una imatge amb el mapa a 
on estan delimitades les zones 1-2-3 a mode de recordatori.  

 



23/10/2024 

 

 

Urbanisme, Transició Ecològica, Serveis Urbans i Habitatge 
Departament de Participació 
 
Av Diagonal, 240, 4a planta 
08018 Barcelona 
www.barcelona.cat  

 

 
 

2. Balanç del procés participatiu a dia d’avui 

La sessió continua amb l’explicació i projecció d’una presentació per part d’Anna Sánchez, per tal de 

poder fer el traspàs de les accions participatives que s’han dut a terme fins a dia d’avui. 

 

Es comparteix una graella amb el resum de les accions i el nombre de persones participants en cada 

una d’elles, remarcant la gran afluència que va tenir la sessió oberta que es va realitzar a la seu del 

districte el 24 d’abril de 2025, on van assistir 95 persones, moltes d’elles persones que fins aquell dia 

no coneixien el procés participatiu que s’estava duent a terme.  

Es recorda també que el tret de sortida i presentació del procés va ser el 18 de març de 2025 amb la 

Constitució de la Comissió de Seguiment. 

A continuació es va fent una presentació de cada una de les accions realitzades, entitats participants, 

els col·lectius amb els que s’ha treballat i les propostes recollides: 

- Passejada zona d’esbarjo - 8 d’abril de 2025: Aquesta sessió es centra a explicar els criteris 

tècnics de disseny per a zones d’esbarjo per a gossos de menys de 400 m², definir els 

elements que havia de tenir, com havien de ser els bancs, etc. A més, es va aprofitar per 

recollir aportacions relacionades amb la franja urbana esportiva, la zona de la pèrgola, 

petanca, etc.  

- Festa del Parc de Sant Martí - 18 de maig de 2025: som presents a la festa del parc amb 

un punt de participació. S’aprofita l’espai per difondre el procés participatiu i es passa una 

enquesta a les persones que s’hi acosten. En general, es detecta interès i algunes persones  

que no han sentit a parlar del procés participatiu. Durant les tres hores del punt de 

participació, es recullen 22 enquestes i les dades de més de 20 persones que demanen 

continuar estar informades de les accions del procés participatiu. Es fan fitxes de desitjos en 

què les persones interessades, tant infants com adultes, expliquen o dibuixen com 

s’imaginen el futur parc.  Per últim, s’hi exposa el llistat de propostes recollides durant la 

festa. 

A continuació s’expliquen les accions de participación realitzades amb diferents col.lectius, des 

dels infants fins a les persones grans: 

- Dinàmica participativa amb infants - 22 de maig de 2025: Es realitza amb un grup de 5è 

primària de l’Escola Verns. Es pregunta sobre quin ús fan del parc ja que molts d’ells en són 

usuaris, tant en família com a través de l’escola fent-hi activitats. A través de cartes 

d’activitats, els infants prioritzen aquells usos i accions que més els hi agradaria realitzar al 

parc. Per últim, construeixen el collage del parc amb els elements que els hi agradaria que 

tingués. S’exposa el llistat de propostes recollides, que pot ser consultat en la presentació de 

la sessió i es detecta una influència de l’acabat d’inaugurar Parc de les Glòries en algunes de 

les propostes, com poden ser la biblioteca a l’exterior i els jocs d’aigua. 
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- Dinàmica participativa amb adolescents - 19 de maig de 2025: Es realitza amb adolescents 

de dos grups de l’Institut Infanta Isabel d’Aragó, un de 2n i un altre de 4rt de l’ESO. S’exposa 

el llistat de propostes recollides, que pot ser consultat en la presentació de la sessió.  

 

En relació amb una de les propostes que es recullen, sobre la recuperació de la granja, M. de 

Grup Parroquial Sant Martí de Provençals exposa que la granja està en actiu i que obre al 

públic el cap de setmana i que potser els adolescents reclamen un horari més ampli o que les 

visites permetin acostar-se als animals com anys enrere. Sobre l’espai per jugar a pilota, 

comenta que els nens i joves hi juguen a la plaça i que això pot suposar un risc per a la gent 

gran.   

 

R.U de l’Associació Gossos Sant Martí de Provençals confirma que la granja obre els caps de 

setmana i considera que, pel que fa als camps de futbol, la solució passa no per crear-ne més 

sinó per habilitar o obrir espais i pistes esportives ja preexistents.  

 

- Dinàmica participativa amb joves 22 de maig de 2025 – Espai jove La Verneda: En aquesta 

sessió els joves donen molta importància a la fase de retorn del procés i a ser-ne informats 

dels resultats. S’exposa el llistat de propostes recollides, que pot ser consultat en la 

presentació de la sessió. 

 

- Sessió de debat amb persones grans 13 de maig de 2025 – Casal de gent gran Centre Cívic 

Sant Martí: S’exposa el llistat de propostes recollides, que pot ser consultat en la presentació 

de la sessió. Es remarca que en la sessió s’observen propostes diferents en funció de l’edat. 

Aquelles persones que estaven en la franja dels 60’s expressaven unes necessitats, i en canvi 

els de més de 70 unes altres de bastant diferents.  

 

En relació amb la demanda de més vigilància policial, A.G d’AVV Provençals de la Verneda 

comenta que aquesta vigilància podria suplir-se amb agents cívics.  

Anna Sánchez recorda que de moment s’està exposant les propostes recollides i que s’haurà 

de debatre més endavant. 

 

- Sessió de debat amb dones grans: 21 de maig de 2025 – Parròquia: S’exposa el llistat de 

propostes recollides, que pot ser consultat en la presentació de la sessió. 
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Tot seguit, una vegada fet el repàs de les accions realitzades, Anna Sánchez explica la taula 

comparativa de les propostes recollides, que es pot consultar a continuació 

 

Anna Sánchez afirma que totes les propostes es faran arribar als serveis tècnics per a la seva 

valoració. A més, indica que la documentació i informes de cada acció es penjaran al 

decidim.Barcelona. 

AVV Sant Martí de Provençals recorda que els banys públics són molt importants i que les persones 

usuàries del parc, desprès de la festa de dissabte, en reclamen amb més insistència i denuncia que hi 

ha zones, com la que hi ha darrere del mercat i a les cases blanques, on la gent fa les seves 

necessitats allà. Posa d’exemple els lavabos públics situats a una plaça de Gràcia. 

Anna Sánchez comenta que s’ha traslladat la demanda de lavabos públics a l’arquitecta en Cap i 

recorda que les qüestions que han anat sortint al llarg del procés quedaran recollides en els informes 

abans esmentats. 

3. Properes passes 

Tot seguit, es comparteix una taula amb el calendari per fases. S’explica que queda en vermell una 

sessió maig per presentar els usos definitius de la zona activitats, que es proposa de fer-la al juny o a 

la primera quinzena de juliol. 
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Anna Sánchez explica que ara cal endreçar i digerir tota la informació recollida per part dels equips 

tècnics. Per tant, es proposa tancar ara la participació del parc de l’anella 1 (projecte Adif), dedicar el 

mes de juny a tractar i valorar les propostes fetes per la ciutadania i convocar, durant la primera 

quinzena de juliol, una sessió oberta de retorn per presentar el projecte definitiu i per avançar la 

proposta de configuració de la segona i tercera anelles. Així, es donaria per tancat el primer moment 

del debat i a partir del setembre es començaria a treballar en el segon moment de debat.  

4. Torn obert de paraules 

AVV Provençals de la Verneda demana que abans de fer la sessió oberta al juliol es convoqui una 

prèvia amb la comissió de seguiment per tenir informació sobre el que es podrà fer i el que no abans 

que es tanqui el projecte definitivament. Anna Sánchez recull la demanda i afirma que farà les 

gestions per convocar aquesta prèvia amb la comissió de seguiment a finals de juny, abans de fer el 

traspàs d’informació a Adif, perquè es pugui comentar.  

Comissió del Parc de Sant Martí comenta que el procés fins al moment ha funcionat bé i considera 

que s’ha fet molt bona feina tenint en compte que el calendari era endimoniat. Felicita els tècnics i 

dinamitzadors per haver pogut treballar amb tots els col·lectius amb tant poc temps. Aprofita també 

per felicitar la comissió de seguiment, tot confirmant que són bons interlocutors. Per últim, fa èmfasi 

en les propostes de dinamització i activitats municipals que demanen alguns dels col·lectius, i la part 

de memòria històrica. També demana que els tècnics recordin que algunes de les coses que han 

demanat les persones participants potser poden anar a l’anella 2, com ara els agents cívics, 

dinamitzadors i els lavabos. 

AVV Sant Martí de Provençals: totalment d’acord amb l’anterior exposat. A continuació comenta la 
possibilitat que l’estació es pugui dir Sant Martí – La Sagrera. Exposa que, amb la nova delimitació, va 
haver-hi el compromís per part del regidor de crear una manera de treballar similar al que s’ha fet a 
Glòries-Sant Marti - Eixample, una mena de mancomunitat de gestió de l’espai. Igual es podria fer ara, 
entre Sant Andreu i Sant Martí, de cara a tots els espais d’interès compartit que estiguin situats tant a 
una banda com en l’altra.  
 
Josep Garcia explica que cal veure l’estació com una oportunitat més que no pas com un problema i  
comenta que no es tracta de resistències sinó que cada districte demana, evidentment, que l’estació 
porti el seu nom. Per últim informa que el nom de les estacions és competència de les ciutats sinó de 
l’Estat. 
 

AVV Provençals de la Verneda proposa fer una recollida de signatures pel tema del nom de l’estació i 

fer pressió a nivell estatal. 

Grup Parroquial Sant Martí de Provençals demana que abans de tancar el projecte es tinguin en 

compte les necessitats de la gent més gran.  

AVV Verneda Alta exposa que en aquest barri la gent jove tradicionalment ha marxat i que ara 

s’observa un relleu generacional i estan arribant famílies joves. Pot ser que la tendència canviï, i que 

d’aquí 10 anys sigui un barri de gent jove.  
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Josep Garcia remarca que les dades mostren clarament que és un barri envellit i Anna Sánchez indica 

que el parc ha de ser un espai pensat i dissenyat per a tothom. 

AVV de Sant Martí de Provençals pregunta si el procés participatiu no té data de finalització. 

Anna Sánchez contesta que el procés sí que té un calendari previst i una durada determinada però 

que si ara el segon moment de debat s’endarrereix i comença a partir del setembre, en comptes 

d’acabar a l’octubre ho farà al desembre. Recorda que en aquesta segona etapa ja no hi ha 

condicionament de dates per part d’Adif. 

AVV Provençals de la Verneda comenta que s’ha fet un gran esforç per part de tothom per recollir 

les propostes i ara queda la part difícil de com harmonitzar-ho i incorporar el màxim possible al 

projecte. Seguidament, demana al gerent una altra reunió per parlar del tema de manteniment, de 

les taules de ping pong, la petanca, l’aigua... i pregunta com es farà el seguiment d’aquest tema.  

Josep Garcia afirma que es tornaran a reunir després de l’1 de juny, data en què hi haurà un canvi de 

gerent a Parcs i Jardins. 

Associació Gossos Sant Martí de Provençals considera que la neteja està molt millor que abans i 

afirma que l’àrea d’esbarjo està plena de flors. 

AVV Provençals de la Verneda trasllada l’agraïment i les felicitacions per les millores en el 

manteniment. 

Associació Gossos Sant Martí de Provençals pregunta també pel manteniment del llac.  

Josep Garcia informa que es farà aquesta consulta de cara a l’estiu. 

Per concloure la sessió, Anna Sánchez recorda: 

● Es dona per tancat el primer moment del debat. 
● Al juliol es farà la sessió oberta de retorn amb les propostes definitives de la primera anella i 

abans es farà un reunió prèvia amb la comissió de seguiment. 
● El segon moment s’iniciarà a partir del setembre. 
● Difusió del procés: Tota la informació es compartirà a través de la plataforma Decidim 

Barcelona per garantir la màxima transparència i participació. 

Anna Sánchez dona per tancada la sessió a les 19.15 h i agraeix a totes les persones assistents la seva 
participació. 

 


